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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla           09.11.2022  

 

 

 

Aeg: 09.11.2022, algus kell 16.00, lõpp kell 18.15. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Laura Tamme, Piret Siivelt, 

Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Puudus: Andres Kuusik. 

Külalised: vallavanem Jarno Laur, arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp, sotsiaal- ja 

haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev, haridusspetsialist Ene Liivamägi, Kõrveküla Lasteaed 

„Päikeseratas“ direktor Jana Rosenthal ja lasteaia tasandusrühma logopeed Sirli Kõrts. 

 

Päevakord: 

1. Tutvumine Kõrveküla lasteaiaga Päikeseratas;  

2. Kõrveküla lasteaed Päikeseratas Konnapoegade rühma pöördumine; 

3. Osalemine MTÜ-s Eesti Avatud Noortekeskuste Ühendus;  

4. Urbact projekti Active Citizens raames koostatud „Tartu valla avaliku valitsemise ja kaasamise 

tegevuskava“ heakskiitmine; 

5. Tartumaa arengustrateegia 2040 (komisjonis arutamine ja ettepanekute tegemine); 

6. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tutvumine Kõrveküla lasteaiaga Päikeseratas 

Kõrveküla lasteaia „Päikeseratas“ direktor Jana Rosenthal tutvustab lasteaeda, tegevusi ja annab 

ülevaate rühmadest ja personalist. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

2. Kõrveküla lasteaed Päikeseratas Konnapoegade rühma pöördumine 

Lasteaia tasandusrühma logopeed Sirli Kõrts annab selgitusi Konnapoja rühma pöördumisele.  

Kõrveküla lasteaias on alates sügisest 2019 avatud tasandusrühm, kus õpivad 12 erivajadusega 

last. Rühma täituvus on 100%. Erirühmas töötavatele õpetajatele kehtivad lisaks pedagoogilisele 

ka eripedagoogilise väljaõppe nõuded. Tartu linnas on erirühmas töötavate inimeste 

motoveerimiseks kasutusel lisaks ka näiteks pikem puhkus. Teiseks said eelmisel õppeaastal 

maksimaalse täituvusega rühmade töötajad palgalisa, kui tasandusrühma nende hulka ei 

arvestatud. Seoses sellega leiame, et selle rühma töötajad on palgalisa väärt ja sellest tulenevalt ka 

see pöördumine. 
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Vallavalitsus on sellele pöördumisele vastanud ja selgitanud, et ei saa praegu kehtiva volikogu 

määruse alusel töötajatele lisatasu maksta.  

 

Komisjonis toimub pikem arutelu teema üle.  

 

Erirühmades töötavad inimesed võiksid saada lisatasu, siis seda teha täitsa eraldi määrusega. 

Komisjon on volikogu tööorgan, vajalik teha muudatusettepanek ja volikogu saab vastava määruse 

lisatasu maksmiseks vastu võtta, vallavalitsus arvestab seda eelarve tegemisel ja siis on võimalik 

maksta. 

 

Komisjoni ettepanek: Maksta erirühma töötajatele 5% lisatasu, vallavalitsusel ettevalmistada 

vastav määrus. 

 

3. Osalemine MTÜ-s Eesti Avatud Noortekeskuste Ühendus 

Eelnõud on tekkinud soovist osaleda liikmena MTÜ-s Eesti Avatud Noortekeskuste Ühendus 

tegevuses. Soovi osaleda ühenduse tegevuses on avaldanud valla noortekeskused. Tartu 

Vallavalitsuse hallata on neli noortekeskust: Lähte, Laeva, Tabivere, Maarja-Magdaleena. 

MTÜ Eesti Avatud Noortekeskuste Ühendus (Eesti ANK) on üleriigiline avatud noortekeskuste 

esindusorganisatsioon. Eesti ANK ühendab Eestis tegutsevaid avatud noortekeskusi ja seeläbi ka 

nende noorsootöötajaid ja noori. Eesti ANK peamine eesmärk on aidata läbi oma liikmete arengu 

kaasa noorsootöö arengule Eestis, hoida võrgustikku noortekeskuste vahel, pakkuda 

noortekeskuste töötajatele koolitusvõimalusi ning rääkida kaasa noortekeskuste temaatika 

küsimustes riiklikul tasandil.  

Eesti ANK kuulub kõikidesse olulisematesse Eesti noorsootöö koostöövõrgustikesse. Ühendust 

on märgatud ka teiste valdkondade poolt ning aktiivselt kaasatud ümarlaudadesse, juhtgruppidesse 

või ühisprojektidesse. 

Kolm peamist põhjust liitumiseks:  

1. Logiraamat. 2022. aastal kasutab süsteemi ligi 200 noortekeskust ja seda arendatakse 

vastavalt noortekeskuste vajadustele. Logiraamat on noortekeskuste seiresüsteem, mille 

abil on võimalik noortekeskustel koguda igapäevast statistikat. Kogutud andmed  aitavad 

tegevusi analüüsida ja planeerida. Kõigil noortekeskustel on tagatud logiraamatu 

kasutamine. 

2. Koolitused liikmetele- projektide kirjutamise koolitused, avatud noorsootöö ABC 

koolitused jne.  

3. SOS- nõustamine- noortekeskuste töötajatele. 

Aasta liikmemaks MTÜ-s Eesti Avatud Noortekeskuste Ühenduse liikmemaks on 200 eurot aastas 

ühele noortekeskusele. Tartu vallale maksab liikemaks aastas 800 eurot. Kulud kaetakse 

noortekeskuste eelarvetest. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

3. Urbact projekti Active Citizens raames koostatud „Tartu valla avaliku valitsemise ja 

kaasamise tegevuskava“ heakskiitmine 

Arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Tartu vald osales alates 2019. aastast Urbact projektis Active Citizens. Projekti tulemusena valmis 

Tartu valla avaliku valitsemise ja kaasamise tegevuskava.  Tegevuskava on juhiseks, mille 

rakendamise tulemusel peaks paranema elanike kaasamine otsustusprotsess ja läbi selle muutuma 

valitsemine avatumaks. Tegevuskava on projekti tulemdokument ning kohaliku omavalitsuse 

organite siduvate ülesannete planeerimiseks ning kehtestamiseks on vajalik ellu viia edasised 

tegevused. Peale eelmisi komisjone, viis vallavalitsus sisse ettepanekutest tulnud täiendusi. 
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Projekti heakskiitmine volikogu poolt on vajalik rahastajale aruannete esitamiseks ja projekti 

lõpetamiseks. 

Arengu- ja planeerimiskomisjon tegi ettepaneku muuta pealkirja järgmiselt: Urbact projekti Active 

Citizens raames koostatud „Tartu valla avatud ja kaasava valitsemise projekti kokkuvõte ning 

tegevuskava ettepanekud“ heakskiitmine. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud koos arengu- ja planeerimiskomisjoni 

muudatusettepanekuga. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

5. Tartumaa arengustrateegia 2040  

Kui komisjonil on ettepanekuid, siis need peab tegema jooksvalt kohe, hiljemalt homme (10.11) 

peab vallavalitsus ettepanekud TOL’ile edastama. 

 

Komisjon arutab ettepanekuid haridusvaldkonna osas. 

 

6. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu 

- Hea Hariduse Fondi taotluste ülevaade. 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


